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Úřední hodiny:

Kancelář OÚ, stavební komise:
(Běžná agenda obce, ověřování)

Pondělí:  17,00 - 19,00

Středa:  17,00 - 18,00

Pokladna, Czech Point:
(Výběr poplatků, výpisy Czech Point)

Pondělí:  8,00 - 12,00 a 15,00 - 19,00

Úterý:      8,00 - 12,00

Středa:    8,00 - 12,00 a 14,00 - 18,00

Tel.: 323 641 874, obec@struharov.cz, www.struharov.cz

Letní období
od 1. 4. do 31. 10.                          

Po:   7,00 - 9,00

Út:  zavírací den

St:   8,30 - 10,00

Čt: 16,00 - 18,30

Pá: 16,00 - 18,30

So:
   8,30 - 11,00

Ne: 16,00 - 19,00

Zimní období
od 1. 11. do 31. 3.

Po:   8,00 - 10,00

Út:   zavírací den

St:   8,30 - 10,00

Čt: 15,00 - 17,30

Pá: 15,00 - 17,30

So:
   8,30 - 11,00

Ne: 15,00 - 18,00

Provozní doba Sběrného dvora

Přijímané druhy odpadů:
Směsný komunální odpad
Tříděný odpad: papír, sklo, plast, železo
Velkoobjemový odpad: např. starý nábytek, koberce, kočárky
Bioodpad
Elektroodpad: např. lednice, sekačky, pračky, PC, televize,
zářivky, žárovky
Pneumatiky
Baterie včetně autobaterií
Kovy (včetně drobných kovů - plechovky, víčka, konzervy...)

Nebezpečný odpad: barvy, rozpouštědla, oleje

Nepřijímáme:
bojlery, stavební odpad o objemu větším než 0,5m3 na nemovitost/rok
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Slovo starosty
 Letošní rok je bohatý na události, ale asi málokdo z nás na něj bude 
vzpomínat jako na rok dobrý.
 Jak např. konstatuje postava Jiřího Oulického v Saturninovi: Zažíváme-li 
delší dobu pohodu, přestáváme ji vnímat. A osud nám prokáže nejlepší 
službu, když nás popadne za flígr a vyhodí nás na mráz … Zkusme se na 
to tedy dívat z té lepší stránky. V našem případě nám osud posloužil onou 
zlou nemocí, která nás všechny sužuje. V našem světě postaveném na 

nezbytnosti neustálého ekonomického rozvoje, fetiši v nutnosti růstu HDP, růstu životních jistot 
a přesvědčení, že dějiny již skončily a větru a dešti poroučíme pomocí „apek“, kdosi kdesi 
zblajznul netopýra, chytil od něj virus a celý svět se totálně otřásl v základech, když si uvědomil 
svou křehkost a zranitelnost. Svět se změnil, celá řada jistot zmizela a projevila se celá řada nových 
problémů a starostí a snad to bude pro nás všechny impuls k zamyšlení tím správným směrem. 
Doufejme, že se neutrhne žádná lavina, ale naopak svět si uvědomí sebe sama a uvědomí si, co 
jsou ty skutečné hodnoty. A až „přistane“, bude to „zpátky na koleje“ a ne „na nos“.

Přeji všem krásné, šťastné a veselé Vánoce, štěstí a především pevné zdraví v novém roce.

Spolu to dáme!
Mgr. Jan Jančík  – starosta

Zastupitelstvo, kolektiv Obecního úřadu a Technických služeb obce 
Struhařov Vám přejí krásné prožití vánočních svátků a pohodový 
vstup do nového roku. 
Pevné zdraví a úsměv na tváři :-)

Foto: Archiv 09/2020
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Radary na Ondřejovské
 Jedním z oblíbených témat k diskusím jsou úsekové radary na „Ondřejovské“, jejich smysl, 
účinek a samozřejmě především odpor k nim, jakožto k nástroji omezujícímu svobodu rychlosti 
každého z nás řidičů. Jsme malá obec a nemáme aparát k tomu, abychom si přestupkovou 
agendu řešili sami. Ale jako obec, na jejímž území se radary nachází, máme k dispozici reporty 
o tom, jak se vyvíjí „přestupkovost“ zaznamenaná těmito přístroji.

Dle aktuálního hlášení se to mělo v letošním roce s provozem na „Ondřejovské“ asi takto:

 Čas neúprosně běží a přináší nové a nové informace a nové a nové události. V roce 2019 
jsme v tomto listě psali, že automatický radar instalovaný na Ondřejovské nám poskytl 
informace o tom, že ve třetím čtvrtletí 2018 detekoval 257 255 průjezdů vozidel, ve čtvrtém 
čtvrtletí pak 220 310 průjezdů. Nebudeme tak zřejmě daleko od pravdy, když konstatujeme, že po 
Ondřejovské projede ročně cca 1 000 000 vozidel, denně je to odhadem více než 2500.

Radar zároveň zaznamenal:

                                                                                                        3. kvartál         4. kvartál

počet přestupků - překročení o méně jak 20 km/hod.                        2281                          1056

počet přestupků - překročení o 20 km/hod do 40 km/hod.                222                             85

počet přestupků - překročení o 40 km/hod. a více                                 7                               11

 Vezmeme-li, alespoň co se počasí týče, srovnatelné 3. čtvrtletí, vidíme, že počet průjezdů 
mírně stoupl, ubylo přestupků - překročení o méně jak 20 km/hod z 2281 na 1637, ale zato se 
téměř ztrojnásobil počet těch nejmarkantnějších přestupků ze 7 v roce 2018 na 23 v roce 2020.

Jan Jančík – starosta

Radary na Ondřejovské 

Jedním z oblíbených témat k diskusím jsou úsekové radary na „Ondřejovské“, jejich smysl, 
účinek a samozřejmě především odpor k nim, jakožto k nástroji omezujícímu svobodu 
rychlosti každého z nás řidičů. Jsme malá obec a nemáme aparát k tomu, abychom si 
přestupkovou agendu řešili sami. Ale jako obec, na jejímž území se radary nachází, máme 
k dispozici reporty o tom, jak se vyvíjí „přestupkovost“ zaznamenaná těmito přístroji. 

Dle aktuálního hlášení se to mělo v letošním roce s provozem na „Ondřejovské“ asi takto: 

Čas neúprosně běží a přináší nové a nové informace a nové a nové události. V roce 2019 jsme 
v tomto listě psali, že automatický radar instalovaný na Ondřejovské nám poskytl informace o 
tom, že ve třetím čtvrtletí 2018 detekoval 257 255 průjezdů vozidel, ve čtvrtém čtvrtletí pak 
220 310 průjezdů. Nebudeme tak zřejmě daleko od pravdy, když konstatujeme, že po 
Ondřejovské projede ročně cca 1 000 000 vozidel, denně je to odhadem více než 2500. 

Radar zároveň zaznamenal: 

                                                                                                       3. kvartál        4. kvartál 

počet přestupků - překročení o méně jak 20 km/hod.                    2281              1056 

počet přestupků - překročení o 20 km/hod do 40 km/hod.               222                   85 

počet přestupků - překročení o 40 km/hod. a více                              7                    11 

Vezmeme-li, alespoň co se počasí týče, srovnatelné 3. čtvrtletí, vidíme, že počet průjezdů 
mírně stoupl, ubylo přestupků - překročení o méně jak 20 km/hod z 2281 na 1637, ale zato se 

1Q 2020 2Q 2020 3Q 2020 4Q 2020 Celkem r. 
2020

Počet 
průjezdů

150838 231884 268112 - 650834

Přestupky – 
překročení o 
40 km/h a 

více

20 33 23 - 76

Přestupky – 
překročení o 
20 km/h do 

40 km/h

63 124 143 - 330

Přestupky – 
překročení do 

20 km/h

563 1280 1637 - 3480
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Oprava ulic Jevanská a K Průhonu
 V době, kdy píši tyto řádky a kdy chystáme 
toto číslo do tisku, je rekonstrukce obou ulic 
takřka u konce, asfalt již ztuhl, a zbývají jen 
některé dokončovací práce. Kdo nezažil na vlastní 
kůži, nemůže ani jen tušit, jaká je s tím piplačka. 
Co všechno se musí zařídit, oběhat, domluvit, 
uhádat, prosadit, dohodnout či překousnout. 
O tom, co to stojí peněz ani nemluvě.
 Mezi tím je třeba takovou věc komunikovat, 
protože obce tu jsou mj. proto, aby se staraly 
o obecní majetek a blaho občanů, jenže pod 
těmito pojmy si každý představí něco jiného. Například jsem si psal s jedním občanem, který 
mi k této opravě napsal zhruba toto: „… Netuším proč zrovna tyto ulice? Co ulice V Zahradách, 
je to jedna z nejfrekventovanějších vnitřních ulic směr Říčany - Ondřejov a také jedna z nejhorších 
...ne-li ta nejhorší …“. A má pravdu, ale bohužel, svět není taková selanka, abychom měli 
tolik zdrojů, abychom si mohli opravovat, co se nám zachce, co bychom chtěli. Proto jsem mu 
k tomuto dotazu odpověděl: „Na to je velice prostá odpověď. Dotace, kterou na to máme, je ve 
výši 729 000,- (více nedostaneme). Jen tyhle dva kousky budou stát přes 800 000,- (nemám 
to teď při ruce, takže to není přesně). Když jsem to přepočítával (tedy spíše odhadoval) podle 
plochy, tak „V Zahradách“ nás bude stát 6 000 000 – 7 000 000,-. A to se bavíme jen o povrchu, 
zároveň by to chtělo veřejné osvětlení (bratru 250 000,- za 100 m - a tady je těch metrů nejmíň 
700) a pár dalších věcí. Tyhle dvě ulice vedou hlavně k RD, „V Zahradách“ vede hlavně do chat. 
Zdroje jsou totiž, na rozdíl od potřeb, omezené. A takovej je svět...“. A to jsem mu ještě zapomněl 
napsat, že ceny, o kterých mluvím, jsou bez DPH.

I oprava ulic je věcí politickou a Politika je umění možného.

 Když už se něco podaří klopotně opravit, bohužel, na druhém konci se něco rozbije. 
Velikou bolestí v naší obci jsou cesty vedoucí do chat. Jsou dlouhé, obvykle nejsou v nejlepším 
stavu a opravy jsou drahé. Třebas cesta do chatové osady „Štěrbárna“, nedávno jsme organi-
zovali brigádu na její opravu (nikdo kromě mě nedorazil), a teď je ve stavu, jako by na ní JZD 
provedlo jarní orbu. Cestu zpevněnou pouze štěrkem, určenou toliko osobním autům a lehčím 

LKW, po deštivém roce podmáčenou a rozměklou, 
použila těžká technika jednoho ze stavebníků. Vjede-li 
na takovouto cestu trailer s betonovými panely, je na 
cestě rázem děr jako po ostřelování Přemyšlu. Chataři 
se bouří a bombardují obec s tím, aby cestu opravila, 
je to totiž to nejjednodušší řešení. Ano, jedná se 
o obecní majetek, nicméně opravu má provést ten, 
kdo cestu poškodil. Osobně jsem se domluvil se staveb-
níkem, že škody odstraní, a já mu věřím. Dejme mu tedy 
prostor, aby svůj slib vyplnil. Pro všechny pak budiž tato 
situace mementem, až budete zase někdo chtít stavět, 
že je sice pěkné ušetřit za dovoz materiálu použitím 

    velmi těžké techniky. 
Jan Jančík – starosta
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Rekonstrukce obecné školy ve Struhařově
odstartovala a běží naplno

 Pozornosti kolemjdoucích na Školním náměstí určitě neušla podstatná změna, která 
zasáhla do jeho každodenního koloritu. Jindy tak poklidná struhařovská náves se v denních 
hodinách naplnila lomozem bouracích kladiv, řevem motorových pil a jiným stavebním ruchem. 
To proto, že od počátku října pracovníci a řemeslníci vybraného zhotovitele pro provedení 
stavby, firmy ABP HOLDING a. s. intenzivně provádí stavební práce na rekonstrukci budovy 
obecné školy.

 Před tím, než tyto práce mohly být započaty, se musela vytvořit projektová dokumen-
tace pro provedení rekonstrukce budovy. V tomto období zastupitelstvo a jím určená pracovní 
skupina připravovala podklady pro projektovou dokumentaci, vyhodnocovala svoje představy 
a definovala požadavky, které vyústily ve finální specifikaci budoucí podoby rekonstruované školy. 

  Při tvorbě projektu jsme se snažili o zachování původní podoby naší školy v maximální 
možné míře, ale samozřejmě s přihlédnutím k současným předpisům a požadavkům na moderní 
školní budovu. Dokladem toho je například zachování původního tvaru střechy v kombinaci 
s novým jižním štítem i přes to, že celý střešní krov je kompletně nový. Dalším detailem je zacho-
vání původního nádherného žulového schodiště, které je jednou z dominant původní historické 
budovy.
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 Pro to, aby uspořádání učeben a všech souvisejících prostor školy bylo co nejú-
čelnější, jsme si museli nastudovat potřebné stavební a především hygienické předpisy 
a po absolvování několika konzultací na krajské hygieně a stavebním úřadě v Mnichovi-
cích, jsme vytvořili studii uspořádání vnitřního prostoru školy, ze které později projektant 
rekonstrukce školy vycházel.

 Po zadání požadavků obce na projektovou dokumentaci následovala pracovní sezení 
s Ing. Mandovcem, projektantem stavební části  projektu. Ne vždy jsme se hned na dispozičním 
uspořádání vnitřních prostorů budovy s projektantem shodli, ale postupně se i díky technické 
zdatnosti a praktickým zkušenostem většiny zastupitelstva v oboru stavebnictví rodil projekt, 
ve kterém najdeme tři klasické školní třídy, jednu třídu pro pohybovou výchovu, školní knihovnu 
i jídelnu.
 Další samostatnou kapitolou přípravy projektu byla finalizace zadávací dokumentace 
pro výběr zhotovitele stavby, kdy pracovní skupina musela kontrolovat a doplňovat její jednotlivé 
položky, včetně výkazu výměr projektu.
 Po výběrovém řízení na zhotovitele stavby jsme ještě museli stihnout před předáním 
staveniště, vystěhovat používané prostory školy. Tímto bych chtěl jménem zastupitelstva obce 
poděkovat naší dlouholeté knihovnici paní Kadlecové a struhařovským hasičům za přemístění 
místní knihovny a dále členům Sokola i všem ostatním zúčastněným za vystěhování 
tělocvičny a odvoz zbylé části obecního archivu.
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 Ihned po předání staveniště započaly přípravné a především bourací práce. Ještě před nimi 
statik po prohlídce budovy konstatoval velmi uspokojivý stav nosných stěn a základů budovy, 
což pro nás byla velmi pozitivní informace. V rámci bouracích prací byly odstraněny podlahy 
v celém přízemí i veškeré stropní konstrukce.  Nejen statik, stavbyvedoucí a stavební dozor, ale 
téměř všichni, kdo se během bouracích prací na stavbě vyskytovali, obdivovali velmi zachovalé 
žákovské dřevěné záchodky v původním stavu z roku 1912. Ty ale bohužel zachovat nemůžeme.

 
 Prvními realizovanými stavebními pracemi 
byly podkladní betony před pokládkou hydroizo-
lací spolu s podřezáním budovy a provedení 
nosných stropních konstrukcí v 1. nadzemním 
podlaží včetně betonáže.

 Během rekonstrukce se snažíme v minimální 
míře narušit provoz v okolí budovy. Veřejné 
komunikace v okolí stavby budou, pokud to 

okolnosti dovolí, průběžně průjezdné. 
Žádáme naše spoluobčany o zvýšenou 
pozornost při používání přilehlých 
komunikací u školy, z důvodů měnících 
se záborů veřejných prostranství stavbou.

 
   Kontejnery na tříděný odpad na 

Školním náměstí se přesunuly od stěny 
budovy školy jen na protilehlou stranu 
komunikace, blíže návesnímu rybníku.
  

Je před námi ještě nemálo práce, ale věříme, že se společné dílo v reálném čase uskutečnit podaří.

Ing. Kamil Šubrt – předseda Kulturní, školské, sociálně zdravotní a sportovní komise
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Obecní rozhlas
 Byl jsem z více stran dotazován, proč nepoužíváme 
hlášení obecního rozhlasu. Inu, věc se má takto. Obecní 
rozhlas v naší obci je věc letitá a technicky má své mouchy. 
V roce 2019 ještě hlášení probíhala, ale bylo to zřejmě tím, 
že byl „suchý“ rok. V letošním roce se mi rozhlas zprovoznit 
nepodařilo. Mám za to, že mnoho pršelo, a že vlhká půda 
způsobila to, že obecní rozhlas nefunguje. Zkoušel jsem to 
opakovaně, ale obávám se, že rozhlas má za sebou nejen 
nejlepší léta, ale bohužel už i samotnou funkčnost. Náklady 
na rekonstrukci a rozšíření obecního rozhlasu odhadujeme 
v řádech nižších statisíců korun, ale jelikož v plánech není 
v prioritách obce, je tato akce odložena „na neurčito“. 

 Jak to známe z cedulí na dálnicích: „Musíme to opravit“. Kdy a za co, toť otázka.

 Obec však využívá emailovou a SMS rozesílku, úřední desku, vývěsky, webové stránky 
a venkoncem i toto periodikum, takže informačních kanálů není nedostatek.

Jan Jančík – starosta

Čipování popelnic
 V naší obci proběhlo již několik vln čipování nádob na komunální odpad (= popelnic). 
Upozorňujeme proto, že od 1. 1. 2021 nebudou vyváženy nádoby, které nebudou mít čip. 
Kdo nadále odmítá nechat svou popelnici označit čipem, má na to svaté právo, nicméně připra-
vuje se o pohodlí toho, že mu bude odpad odvezen „od jeho dveří“. Kdo nebude mít očipovanou 
popelnici, může odevzdávat svůj komunální odpad na sběrném dvoře.

Jan Jančík – starosta

Poplatky za odpady
 Konec roku je obdobím, kdy se na obcích, mimo jiné, řeší zásadní problém, jak stanovit 
výši poplatků za odvoz a likvidaci odpadů na příští rok. V našem zastupitelstvu, domluvili 
jsme se tak, že pro rok 2021 výši poplatků za odvoz a likvidaci odpadů zvyšovat nechceme. 
Počítali jsem s tím, že nový zákon o odpadech, který tuto službu značně prodraží, vrátil senát 
poslanecké sněmovně, takže o připomínkách se budou handrkovat ještě pár měsíců, pročež 
jeho platnost a účinnost lze predikovat na 1. 7. 2021, ale pravděpodobněji až na 1. 1. 2022. 
Ovšem chyba lávky, dne 1. 12. 2020 poslanecká sněmovna parlamentu ČR (jak se hlasovalo 
viz https://www.psp.cz/sqw/hlasy.sqw?g=74563&l=cz) senát přehlasovala a zákon tak (pokud 
jej pan prezident podepíše) bude účinný již od 1. 1. 2021. Vliv nového zákona o odpadech na 
poplatky v obci Struhařov tak ještě budeme muset propočítat a na základě toho dále postupovat. 
V době uzávěrky tohoto čísla (2. 12. 2020) jsme tento problém ještě nestihli vyřešit.

Jan Jančík – starosta
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 Do této rubriky jsme tentokrát vybrali 
pohlednici mladší. Já si ještě pamatuji, jak jich 
štůsek ležel na poličce za chladicím pultem. 
Snímek pochází cca z přelomu 70. a 80. let. 
Polovinu plochy pohlednice sice zabraly 
Svojetice, ale na té naší je pěkně vidět, tehdy, 
nový obchod. OÚ, resp. MŠ není dominantou 
prostoru a Hasičská zbrojnice se zřejmě 
teprve rodí v hlavách místního hasičstva. 

Jan Jančík – starosta

Čistý Ladův kraj
 V sobotu 17. října jsme pořádali akci „Čistý Ladův kraj“. 
Jednalo se de facto o přeložení z jara, protože v tradičním 
jarním termínu nám tuto akci zakazovala vládní opatření 
proti koronaviru.
 Za přísných bezpečnostních opatření se akce zúčastnilo 
několik desítek účastníků. Nicméně jedná se o akci v přírodě, 
účastníci se nemusí potkat na jednom místě, a tak jsme ji 
zrušit nemuseli. Ani takovou akci totiž nezorganizujete přes 
noc, a tak i tuto akci jsme připravovali již v létě.
 Dorazilo několik desítek báječných dobrovolníků, se 
kterými jsme mohli naší přírodě ulevit od následků nezod-
povědnosti některých z nás. Opět se uklidila nemalá plocha 
od různých odpadků. A zase jsme zlikvidovali několik 
černých skládek odpadu ukrytých v našich lesích.
 Nějaký mistr nám například nadělil do škarpy u lesa, 
při „Ondřejovské“, na půl cesty do Svojetic, barel s vyjetým 
motorovým olejem. Olej vytekl do škarpy, takže se úklidu 
museli zúčastnit ostrým výjezdem i hasiči. 

Všem zúčastněným moc děkujeme, byli jste báječní! 
Jan Jančík – starosta

Struhařov kdysi a dnes
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Ukončení provozu svozového vozidla svážejícího 
bioodpad ze Struhařova i partnerských obcí 

 V souvislosti s propachtováním kompostárny byla ke dni 25. 11. 2020 po pětiletém provozu 
ukončena služba 10 partnerským obcím, ze kterých svážely Technické služby obce Struhařov 
9 m3 kontejnery s bioodpadem. Tato služba byla nastavena bez možnosti vytváření zisku a obce 
pouze hradily náklady spojené s provozem. V sezoně – od března do listopadu - pak tato služba 
týdně vytěžovala 1 pracovníka TS na 2-3 dny z činnosti, neboť bylo naší povinností přistavovat 
a svážet kontejnery s bioodpadem i na požádání od občanů z 19 okolních obcí a města Mnichovice. 
Vozidlo bylo v nájmu a bylo navráceno pronajímateli Svazku obcí Region jih 1. 12. 2020.
 TS také tímto vozem prováděly svoz biopopelnic v liché týdny pro cca 25 místních ne-
movitostí za příplatek 600 Kč/ročně. Abychom mohli dále zajišťovat tuto službu, oslovili jsme 
svozovou firmu Fcc, která biopopelnice sváží v sudé týdny, zda by tuto službu nepřevzala. Bylo 
domluveno, že pokud bude více jak 20 zájemců, zajistí fi Fcc svoz svým velkým svozovým „ kuka“ 
vozidlem za cenu 40 Kč/výklop. Podmínkou je pouze přistavení biopopelnic jejich majiteli do 
míst, kde je možno biopopelnice tímto vozidlem naložit. 

Pavel Dlouhý

Kácení dřevin
Vážení spoluobčané,
na Obecní úřad, jako správní orgán příslušný dle ust. § 75 odst. 1 písm. a) zákona č. 114/1992 
Sb., o ochraně přírody a krajiny, ve znění pozdějších předpisů, ve spojení s ust. § 8 odst. 1 zákona 
o ochraně přírody a krajiny, a ust. § 11 odst. 1 písm. a) zák. č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění 
pozdějších předpisů, podle ust. § 47 odst. 1 správního řádu, se obrací řada z vás se žádostí 
o povolení kácení dřevin rostoucích mimo les – řečeno úředním jazykem. Přeloženo do lidské řeči 
se jedná o žádosti o povolení pokácet některý ze stromů na vaší parcele z různých důvodů. Strom 
již dosloužil a je na čase, aby ustoupil výsadbě mladého stromku, strom roste na nevhodném 
místě (v těsné blízkosti stavby), strom může být napadený chorobou a usychá, strom je trvale 
poškozen po vichřici a je narušena jeho statika, čímž hrozí jeho pád a způsobení újmy na zdraví 
osob nebo jejich majetku.
 Správnímu úřadu jsou často podány žádosti o povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo 
les v případě, kdy žádost není nutno podávat a dávat do pohybu administrativní proces, který 
není nezbytně nutný. Totiž – jakmile je žádost podána, je zaevidována (opatřena číslem jednacím) 
a tímto momentem je ze zákona se žadatelem zahájeno tzv. správní řízení. V tomto řízení je žádost 
zkoumána a především jsou zjišťovaní všichni účastníci správního řízení, což jsou všechny osoby, 
mající vlastnický, nebo spoluvlastnický vztah jak k parcele, na níž se stromy určené ke kácení 
nachází, tak i všichni vlastníci a spoluvlastníci sousedních parcel. Všem těmto subjektům je ze 
zákona rozesíláno oznámení o zahájení správního řízení, případném přerušení správního řízení, 
usnesení o zastavení řízení nebo rozhodnutí správního řízení v případě kladného vyřízení žádosti. 
V případě zahájení řízení o povolení ke kácení, které ze zákona není nutné, toto zatěžuje admi-
nistrativu obce i její finanční rozpočet (počet účastníků často přesahuje číslo deset, zásilky jsou 
rozesílány doporučeně).
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 Jsou případy, kdy občané správní úřad žádají o povolení ke kácení dřevin v době plné vegetace, 
během níž dřeviny kácet nelze. Takovým žádostem je možné případně vyhovět až v období tzv. 
vegetačního klidu.
 Správnímu úřadu chodí i žádosti, které jsou oprávněné, nicméně neobsahují všechny 
náležitosti podle § 4, vyhl. Č. 189/2013 Sb., o ochraně dřevin a povolování jejich kácení. Žadatel 
musí být vyzván k odstranění nedostatků v jeho žádosti, její doplnění apod. – což představuje 
další administrativní zátěž a časové zdržení. 
 Proto je dobré připomenout postup a zásady pro podání žádosti o povolení ke kácení 
stromů z důvodu eliminace těch zbytných a z důvodu bezproblémového průběhu již zahájeného 
správního řízení bez časových prodlev.

Kdy je možné o povolení ke kácení dřevin žádat: 

 Vyhláška č. 189/2013 Sb., o ochraně dřevin a povolování jejich kácení hovoří v části první, 
§ 5 o tom, že kácení se zpravidla provádí v období tzv. vegetačního klidu. Taková obdoba doby 
hájení v oblasti myslivosti. Za období vegetačního klidu se považuje doba od 1. listopadu do 
31. března. Zbývající část roku je vegetačním obdobím, v němž se dřeviny v rámci ochrany přírody 
nekácejí.

O kácení je nutno žádat ve vazbě na Vyhlášku č. 189/2013 Sb., o ochraně dřevin a povolování 
jejich kácení, část první, § 3 u dřevin, které

 • jsou součástí významného krajinného prvku ve smyslu zákona č. 349/2009 Sb., 
  o ochraně přírody a krajiny (tj. novela zákona č. 114/1992 Sb., dále jen „zákon“).  
  Seznam významných krajinných prvků je uložen na OÚ,
 • jsou součástí náhradní výsadby, nebo stromořadí (stromořadí je definované 
  zákonem uvedeným výše jako souvislá řada min. 10 ks stromů s pravidelnými 
  rozestupy),
 • dosahují ve výšce 130 cm od země obvodu kmene 80 cm a více,
 • představují zapojený porost dřevin o celkové ploše nad 40 m2 (zapojeným je porost  
  dřevin tehdy, když se kmeny a větve dřevin vzájemně dotýkají a prorůstají či překrývají 
  a jejich obvod kmene ve výšce 130 cm nad zemí nedosahuje 80 cm) – takové porosty 
  bývají často na neudržovaných pozemcích a tvoří jej zpravidla „přerostlé“ náletové  
  dřeviny.

Bez povolení lze kácet:

 • ovocné stromy na pozemcích v zastavěném území, evidovaných v Katastru 
  nemovitostí jako druh pozemku „zahrada“ nebo „zastavěná plocha“ nebo „nádvoří“, 
 • stromy, které nejsou součástí významného krajinného prvku,
 • stromy, jejichž obvod kmene ve výšce 130 cm nad zemí nedosahuje 80 cm,
 • stromy v rámci zapojeného porostu o celkové ploše do 40 m2,
 • porosty energetických dřevin, nebo vánočních stromků s cyklem pokácení do 10 let,
 • takzvaně „v nouzi“ (rozvedeno níže).

Pokud tedy chcete na svém pozemku pokácet strom či více stromů, který(-é) splňují tyto parametry, 
pak můžete kácet bez povolení.
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Podání žádosti:

 Žádost musí obsahovat všechny náležitosti, které vyžaduje již zmíněná Vyhláška 
č. 189/2013 Sb., o ochraně dřevin a povolování jejich kácení, část první, § 4, odst. (1), písm. a) – d).
 Neexistuje žádný oficiální formulář žádosti v legislativou předepsaném formátu. Nicméně 
na OÚ Struhařov jsou k dispozici formuláře „Žádost o povolení kácení dřevin rostoucích mimo 
les“, které obsahují veškeré potřebné body k vyplnění a seznam příloh, čímž je zajištěna úplnost 
žádosti po stránce jejích požadovaných náležitostí v souladu s Vyhláškou. Tato žádost je dostupná 
fyzicky na OÚ v úředních hodinách nebo ke stažení na webových stránkách obce (obecní úřad – 
formuláře – Žádost o povolení kácení stromu).

 V žádosti je nutno vyplnit beze zbytku vše, co je v ní předepsané, tzn. to, co požaduje 
Vyhláška. K žádosti je nutno přiložit všechny požadované přílohy.
 Žádost podává a podepisuje žadatel (vlastník pozemku), případně společně všichni případní 
spoluvlastníci pozemku, na němž se kácené dřeviny nacházejí. V případě takového spoluvlastnictví 
pozemku může žádost podat a podepsat jeden žadatel – spoluvlastník pozemku, k žádosti pak 
musí být přiložen samostatně písemný souhlas ostatních spoluvlastníků s předmětem žádosti. 
Žadatelem může být i osoba písemně (s ověřením podpisu vlastníka (-ů)) pověřená vlastníkem 
pozemku, nebo všemi jeho spoluvlastníky. 

 Všechny osoby s vlastnickým vztahem k danému pozemku jsou uvedeny ve výpisu z Katastru 
nemovitostí, který je povinnou součástí žádosti jako její příloha. Pozor na případy, kdy je pozemek 
veden jako společné jmění manželů. Stává se, že žádost podává jeden z manželů a pomíjí fakt, 
že je vlastníkem pozemku pouze z poloviny a manžel – manželka je vlastníkem druhé poloviny. 
Žádost musí podepsat oba (nebo jeden s písemným souhlasem toho druhého – bývá to zpravidla 
u spolu nežijících párů).

 V žádosti musí být přesně uvedeno, o jaké dřeviny se v žádosti jedná (druhový a rodový 
název) a o jaký jejich počet (např. 1 ks borovice douglaska, 2 ks smrk ztepilý, 2 ks jedle stříbrná). 
Je dobré změřit krejčovským metrem i obvod kmene ve výšce 130 cm nad zemí a údaj v žádosti uvést.  

 Pod touto specifikací stromů a jejich počtu načrtnout situační plánek pozemku, na něm 
zakreslit stavby (jsou-li nějaké) a především rozmístění předmětného stromu (stromů). Náčrtek 
lze umístit buď do žádosti, pro přehlednost je však lépe ho přiložit k žádosti jako přílohu formátu 
A4, zvlášť v případě většího počtu kácených stromů.

 Žadatel je povinen v žádosti uvést náhradní výsadbu v souladu s § 9, odst. (4) zákona. Zpravidla 
se náhradní výsadba provádí stylem „kus za kus“. Kolik stromů se pokácí, tolik stromů se vysadí. 
Druhová skladba náhradní výsadby přitom nemusí být nutně identická s původním porostem.

 Co nejvýstižněji uvést důvod kácení (např. „strom je starý, nahradí ho mladá dřevina“ nebo 
„strom brání přístupu světla do domu“… atd.).

Kácení „v nouzi“:

 V části viz výše, kde se uváděly případy možného kácení dřevin bez povolení, je uvedena 
možnost tzv. kácení „v nouzi“.

 Zákon v § 8, odst. (4) uvádí, že ke kácení dřevin, je-li jejich stavem zřejmě a bezprostředně 
ohrožen život či zdraví osob, nebo hrozí-li škoda velkého rozsahu (tj. újma na majetku), není potřeba 
mít od správního úřadu povolení.
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 Několik případů se letos v naší obci tímto způsobem řešilo v souvislosti s vichřicí na začátku 
letošního roku. Ovšem nejen přírodní živel může být příčinou takového stavu dřeviny, kdy je 
narušena její stabilita na podloží, nebo její kmen a větve jsou zjevně narušeny a hrozí tak její 
samovolný pád např. na blízkou stavbu, na přilehlou komunikaci apod. Jedná se o různé choroby 
či napadení škůdci, kdy strom rychle schne a jeho kmen a koruna ztrácí pružnost a potřebné 
mechanické vlastnosti.

Postup vlastníka pozemku je potom následující:

 - o stavu takto postižených dřevin pořídí fotodokumentaci, z níž bude dostatečně  
  zjevné, že existovalo reálné nebezpečí pádu dřevin(-y) a kácení bylo nevyhnutelné  
  řešení k odvrácení hrozícího nebezpečí, 
 - provede kácení
 - do 15 dnů písemně oznámí správnímu úřadu toto kácení v nouzi a přiloží pořízenou 
   fotodokumentaci (stačí 2 – 3 snímky).

Důležité upozornění:

 Veškeré kácení dřevin by měla provádět odborná firma s platným osvědčením pro rizikové 
kácení. Riziko případného poškození cizího majetku či ublížení na zdraví z nedbalosti v případě, 
že strom nepadne tam, kam padnout měl, pak nese odborná firma, která je ovšem proti takovým 
případům odpovídajícím způsobem pojištěna. Odpovědnost za případnou újmu na zdraví osob 
a majetku při neodborném kácení pak nese pouze vlastník pozemku, na kterém se strom nacházel. 

V případě nejasností a dotazů: kontaktujte autora článku.
  
 Ing. Ivo Laníček 

předseda komise veřejného pořádku a životního prostředí
  tel.: 603842483

Vítání občánků
 Vítání občánků je první iniciační rituál, který naše společnost svým členům poskytuje. 
Ačkoliv je to akce spíše pro rodiče, je to hezký rituál, který dává vědět, že nový človíček se stává 
součástí komunity a ta jej za svého člena přijímá. Společnost, ústy svých volených zástupců, slibuje, 
že vytvoří maximálně možné podmínky pro úspěšný rozvoj a život svého nového člena a zároveň 
žádá, aby se nový občánek ve svém životě snažil o co největší prospěch své komunitě. Zároveň 
také učiníme první záznam o občánkovi do obecní kroniky. Kdo ví, z kterého z těch mrňousů bude 
jednou olympijský vítěz, astronaut, kdo vynalezne nějaký nový lék nebo bude třeba prezidentkou, 
premiérkou?
 U nás máme již tradici, že se tato akce odehrává v prostorách MŠ, takže rodiče si již dopředu 
mohou prohlédnout prostory, kam jejich ratolesti nastoupí do první školní instituce.
 Hromadné akce nám však letos zakázali, takže jsme s paní místostarostkou a Marií 
Ježdíkovou našich 18 nejmladších občánků přivítali individuálně. 
 Vymyslela paní místostarostka, s realizací pomáhala Marie J., Kateřina Ch. a mnoho dalších. 
Všem děkujeme!

Jan Jančík – starosta
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Poděkování a vítání změny na úřadě
 
 Jak už asi mnozí z Vás víte, na konci března tohoto roku náš 
kolektiv opustila Markéta H., byla tu pro Vás a s námi téměř 8 let. Její 
práce, píle a přístupu si nesmírně vážíme a děkujeme nejen za to. 
Přejeme jí mnoho štěstí, úspěchů nejen v pracovní sféře, ale i v sou-
kromém životě. Ale nebojte, pořád nám v obci zůstává. A jak to bývá, 

jeden odchází, nový přichází. 
Tedy „nová Markéta“ přichází. 
Naše „nová Markéta“ Kačka 
Ch. je naopak novou posilou 
našeho kolektivu. Doufáme, že se jí u nás bude moc 
líbit a vydrží nám minimálně tak dlouho (i déle) jako 
Markéta. S Kačkou jste se mohli setkat (nejen) na OÚ 
Struhařov od dubna. I Kačce přejeme krom pevných 
nervů i spoustu let tady s námi.

Jan Jančík – starosta

Vážení spoluobčané, milí čtenáři, 

ráda bych Vám chtěla popřát krásné a zdravé Vánoce.

 Určitě víte, že v současné době probíhá rekonstrukce budovy bývalé školy. Budova 
musela být vyklizena a samozřejmě bylo nutné vyklidit a uložit i všechny knihy. Práce to 
byla velice náročná, a proto bych chtěla moc a moc poděkovat všem, kteří se na ní podíleli. 
 Děkuji hasičům a členům TJ Sokol, kteří pod vedením Zdeňka Martínka těžké krabice 
odváželi do Hasičského domu, kde jsou knihy dočasně uloženy. Dále děkuji všem pracovnicím 
Obecního úřadu v čele s paní místostarostkou Ing. Jitkou Zákravskou, které knihy připravova-
ly do krabic. Díky všem, těmto obětavým lidem, byla knihovna během jednoho dne vyklizena 
a připravena k rekonstrukci.

 Doufám, že po skončené opravě a umístění knihovny zpět do budovy, se s mnohými 
z vás - jako se čtenáři, opět setkám.

Marie Kadlecová, knihovnice
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 Struhařovská knihovna, instituce, která 
tento rok slaví 100 let od svého založení, byla zří-
zena roku 1920 struhařovským zastupitelstvem. 
Již od svého založení byla součástí budovy školy 
na Školním náměstí. Od roku 1981 až do sou-
časnosti je knihovna spravována paní Marií 
Kadlecovou. Ve Struhařově není nikdo jiný, 
kdo by „naši“ knihovnu znal lépe a kdo by jí 
věnoval tolik času a energie, za což si paní 
Kadlecové moc vážím. Prostory, ve kterých byla 
knihovna v posledních letech provozována, 
byly opravdu v kritickém stavu, ale i přes to 
stále fungovala a pro svých více jak 50 regis-
trovaných čtenářů byla velkým přínosem. Paní 
Kadlecová se vždy starala o to, aby knihovní 
fond byl co nejširší, aby obsahoval dokumenty 
různých obsahů, typů a forem pro všechny 
věkové skupiny. Od dětských knih a časopisů 
až po odbornou a naučnou literaturu. 
 Když obec žádala o dotaci na rekon-
strukci budovy školy, zastupitelé stáli před 
rozhodnutím, zda se knihovna stane součástí 
projektu školy a bude po rekonstrukci i nadále 
sloužit občanům Struhařova a nově i žákům 
a zaměstnancům školy, nebo zanikne. Názory 
byly různé a já osobně jsem ráda, že převážily 
ty, které vedly k zařazení knihovny do projektu 
školy. Před zahájením rekonstrukce byla 
knihovna přestěhována do prostor Hasičského 
domu, odkud se po rekonstrukci přesune zpátky 
do již nově zrekonstruovaných prostor a bude 
nadále sloužit jak občanům Struhařova, tak 
i žákům a učitelům. Knihovna čítá zhruba 1000 
knížek, několik tisíc časopisů a novin. Vše se 
nám povedlo za pomoci dobrovolníků z řad ha-
sičů a Sokola přesunout v rekordním čase, za 
což bych touto cestou chtěla moc poděkovat 

Zdeňkovi Martínkovi, Vojtovi Hrušovi, Petrovi 
Hrušovi, Martinovi Veselému, Lubošovi Cha-
lupeckému, Kačce Chaloupkové, Ivě a Davidovi 
Špottovým, Petrovi Kadlecovi, Markétě Hladíkové 
a v neposlední řadě paní Kadlecové, která na 
vše dohlížela. 
 Poslední dobou obecně převažují názory, 
že význam knihoven klesá. Podle mého názoru 
to tak úplně není pravda. Knihovny už dávno 
nejsou pouhými půjčovnami knih. Větší knihovny 
využívají sociální sítě, nabízejí půjčování 
elektronických knih zahraničních i českých, 
elektronické databáze atd. Bez knihoven se 
neobejdeme, jen se jejich služby musí měnit 
v souladu s požadavky čtenářů. 
 Ale i přes to, že elektronické knihy mají 
určitě spoustu výhod a určitě se jednou stanou 
i nedílnou součástí struhařovské knihovny, já 
osobně dávám přednost tištěným knihám. 
Knihy potřebuji držet a listovat v nich. Cítit 
jejich vůni. Zařadit je do knihovny a dívat se 
na barevnost jejich hřbetů. A potom dětské 
knihy, které jsou z velké části dotvářeny ilust-
rátory, na monitoru nikdy nemůže ilustrace tak 
hezky vyniknout. Už jako dítě jsem měla ráda 
knihovny, nejraději jsem chodila do Městské 
knihovny v Praze, vždycky mě tam fascinovalo 
to “ticho” a obrovský prostor vyplněný regály 
s knihami. U stolů seděli lidé s otevřenými 
knihami, každý ponořený do svého příběhu...
 Ráda bych Vám všem ze srdce popřála 
pohádkové Vánoce v kruhu nejbližších, mnoho 
zdraví, štěstí a ať se Vám v novém roce vše 
vydaří! A naší knihovně bych k tomu letošnímu 
jubileu přála minimálně ještě dalších 100 let 
její existence.

Jitka Zákravská – místostarostka

 Struhařovská knihovna 
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Na zasedání zastupitelstva konaného dne 22. 7. zastupitelstvo schválilo navýšení poplatků za psy 
pro kalendářní rok 2021.  

A  

A  

Poplatek je splatný nejpozději do 28. 2. daného kalendářního roku. 

Se změnou výše poplatků jde ruku v ruce nákup deseH odpadkových košů, které budou 
rozmístěny v obci a které budou výhradně určené k úklidu po našich psích miláčcích ;) 

Přibližné rozmístění odpadkových košů viz mapka: 

Na zasedání zastupitelstva konaného dne 22. 7. zastupitelstvo schválilo navýšení poplatků za psy 
pro kalendářní rok 2021.  

A  

A  

Poplatek je splatný nejpozději do 28. 2. daného kalendářního roku. 

Se změnou výše poplatků jde ruku v ruce nákup deseH odpadkových košů, které budou 
rozmístěny v obci a které budou výhradně určené k úklidu po našich psích miláčcích ;) 

Přibližné rozmístění odpadkových košů viz mapka: 

Poplatky za psy od 1. 1. 2021

Poplatek je splatný nejpozději do 28. 2. daného kalendářního roku.

Se změnou výše poplatků jde ruku v ruce nákup deseti odpadkových košů, které budou rozmístěny 
v obci a které budou výhradně určené k úklidu po našich psích miláčcích ;)

Přibližné rozmístění odpadkových košů viz mapka:

Hana Maštalířová



Výlov Hliněného rybníka
 Až teprve po jedenácti letech, když skončil dotační program na odbahnění a opravy 
Hliněného rybníka, mohl Obecní úřad Struhařov povolit Rybářskému spolku Struhařov, z.s. 
Hliněný rybník vypustit. Po vypuštění a slovení ryb bylo potřeba částečně odbahnit rybník, 
opravit stavidlo a výpust a zpevnit ostrov. Samotný výlov byl naplánovaný na sobotu 24. 10. 2020, 
ale předcházelo mu mnoho příprav. Rybník se vypouštěl postupně týden předem. Musely se 
přivézt kádě, vaničky a kesery z boudy u rybníka Návesník a zapůjčit si kádě a pomůcky ze Sluštic 
a Louňovic. Výlov odborně vedli tři rybáři ze Sluštic. Členů Rybářského spolku se zúčastnilo 
21 a ještě pomohlo 13 dobrovolníků. Slovené ryby byly převezeny do rybníka Návesník a zároveň 
s nimi velké množství posbíraných škeblí. 
 Poděkování patří všem, kteří se podíleli na přípravách a výlovu. Zvláštní poděkování 
za technickou pomoc patří panu Dvořákovi staršímu a členům Sboru dobrovolných hasičů ve 
Struhařově panu Kulhavému mladšímu a panu Dvořákovi mladšímu.
 Začátkem listopadu byly zahájeny stavební úpravy u stavidla a výpustě, částečné 
odbahnění a zpevnění ostrova kamenivem. Děkujeme Obecnímu úřadu Struhařov za vstřícnost 
při jednání a za financování oprav.

„Petrův zdar“
Oldřich Marek  

                                                                      předseda Rybářského spolku Struhařov, z.s. 
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Struhadlo, z.s.
 Spolek Struhadlo měl na rok 2020 spoustu nových nápadů a plánů. Bohužel protiepide-
mická opatření nám skoro všechny plány překazila, takže za uplynulý rok se konala pouze jedna 
akce pro děti, a to nová akce Struhařiáda. Z ohlasů účastníků byla snad vydařená, i přes ne úplně 
ideální počasí, si to všichni zúčastnění užili. Struhařiádu jsme proto zařadili do plánu akcí na další 
rok. Doufáme, že bude ještě více soutěžících, děti tak sportovně ukončí prázdniny před usednutím 
do lavic. 
 1. ročník Struhařiády se konal 30. 8. 2020, zúčastnilo se jí 44 účastníků rozdělených do šesti 
věkových kategorií. Nejmladší účastníci byli již dvouletí špunti a nejstarším bylo kolem 14 let.
 Prvních pár kategorií se hned od začátku pustilo s plnou vervou do soutěžení. V poslední 
6. kategorii bylo občas slyšet něco o trapnosti, ale byli jsme všichni moc rádi, že se i tato skupina 
nakonec moc bavila, a naopak mezi sebou soutěžili o ty nejlepší výsledky, které byly obzvláště 
v hodu oštěpem mile překvapující. Po skončení sportovního klání mohli všichni shlédnout sportovní 
vystoupení pozvaných hostů z Trial Bike. Kde chlapi předvedli neskutečnou podívanou, do které 
zapojili i odvážné rodiče. 
 I přes naše prvotní obavy z počasí, z toho jak to zvládneme, zda se bude vše líbit a zda nám 
vůbec přijdou sportovci, jsme nakonec konstatovali, že se akce povedla a že se všichni již těšíme 
na další ročník.     

 Za pomoc při organizaci Struhařiády bych chtěla moc poděkovat všem, co pomáhali, dále 
Markétě Kajukové za tvorbu maskota pana Struhoše a vlajku. Tomášovi Havelkovi za fotodoku-
mentaci a asi největší dík patří za tvorbu hymny v šibeničním termínu panu Romanu Frischovi 
a Jakubovi Pohořelickému. 
 Na nový rok 2021 jsme pro Vás připravili pár nových akcí a moc doufáme, že se vše uklidní 
a všechny akce se budou moci uskutečnit. Na druhou polovinu dubna jsme naplánovali malé 
cyklo závody. Nebude se jednat o nijak náročnou, ani dlouhou trať. Půjde spíš o cyklistické 
dovednosti, jako je slalom a rychlost. Pro milovníky koloběžek bude i skupina pro koloběžkáře. 
Druhou novou akcí je noční bojovka, která bude zařazena na ukončení školního roku, než se 
všichni rozjedou na prázdniny. Půjde o večerní akci za tmy. Pro děti bude připravena označená 
trasa se stanovišti, na kterých budou plnit drobné úkoly. V Cíli bude samozřejmě čekat drobná 
odměna a odchod do postýlek. Poslední staronovou akcí by měla být Drakiáda naplánovaná na 
začátek listopadu. Z důvodu nové výstavby a z důvodu potřeby větru, který dřívějším Drakiádám 
příliš nepřál, bychom chtěli akci přesunout na Struhařovské zastavení na Mikešově cestě. Tou 
bychom ukončili za Struhadlo akce pro daný rok. Samozřejmě počítáme i s již známými akcemi, 
jako je Dětský den, Struhařiáda a Pohádkový les.
 Všichni si budeme moc přát, aby nám všechny naplánované akce nic nepřekazilo, 
a na všechny se už teď moc těšíme.

Za spolek Struhadlo Jitka Šimůnková
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 K vánočním tradicím patří již neodmyslitelně i zdobení 
vánočního stromku. Tento symbol Vánoc propracoval se z domácností 
nobility i do domácností prostších a pak i na veřejná prostranství. 
Vždyť kdo z nás by v posledních letech znal, byť nejmenší, vísku 
bez svítícího stromečku?
 Letošní Vánoce byly tak trochu v ohrožení. V televizi jsem 
slyšel jakéhosi důležitého pána výslovně tvrdícího, že „ ... Vánoce letos 
nebudou, protože koho by bavilo je slavit v době covidové ... “. 
Je vidět, že nám opravdu vládnou bezdětní lidé, protože dětem 
je nějaká pandemie srdečně putna. Děti Vánoce slavit budou, protože 
je to bavit bude! A nás, co děti máme doma, to také určitě 
bavit bude, protože Vánoce se nedělají pro zlepšení rozpočtové 
bilance státu, ale pro radost a potěšení hlavně našich dětí.
 I když si nesmíme udělat tradiční slavnostní rozsvícení, 
i když nám zakázali spoustu dalších akcí, alespoň ten symbol Vánoc 
jsme si ve Struhařově udělali. Zdobení stromu na Školním náměstí 
proběhlo za přísné konspirace, aby se nás u něj náhodou nesetkalo 
více než pět, a aby nás státní moc nemusela rozhánět.

 Slavnostní rozsvěcení sice nebude, ale vždy s příchodem tmy se stromek rozsvítí sám, pro 
radost dětem, ale i nám dospělým. 

Rozvolnění opatření nám pak snad i umožní uspořádat venkovní zpívání pod stromkem.

Krásný Advent všem lidem dobré vůle.
Jan Jančík – starosta

Vánoce přicházejí

Do ticha rolničky zazvoní,
pod sněhem jedličky zavoní,
křišťály rampouchů střech,
zajiskří v mrazivý dech,
posledních dnů v roce,
a již jsou tu Vánoce.

Krásné a pokojné svátky vánoční,
do nového roku 2021 spokojenost, zdraví 
a štěstí, přejí
 
tetičky a sousedé Obce Baráčníků Struhařov

Obecní vánoční stromek



19

Velká struhařovská vánoční pohádka 
 Děti ještě ani nedostaly nadílku od Mikuláše, a ve Struhařově už napadl první sníh. Stelinka s Martínkem zahlédli 
oknem obrovské sněhové vločky a nemuseli si říct ani jedno slovíčko, jen se na sebe podívali, natáhli si čepice, kabátky, 
papučky od paní Jezevčice a botky, a už utíkali ke struhařovskému lesu. Cestou potkali slečnu Vichřinku ze Zvánovic a mla-
dého pana Vichřínka z Ondřejova. Zrovna se moc a moc smáli a užívali si fičení skrz padající sníh. Jenže vždycky, když se 
rozesmáli na celý Struhařov, foukli dětem do obličeje sněhové vločky, až to štípalo. A tak se Martínek a Stelinka pospíchali 
schovat mezi stromy, jak jim nožičky stačily, a nezastavili se dřív, než doběhli ke starému dubu. V jeho větvích bydlela paní 
Sojka, strážkyně brány do lesa. Však také už z dálky děti vyhlížela. Věděla, že zase budou chtít udělat první stopy do krásně 
čisté sněhově bílé měkké peřinky, která pokryla krajinu. 
 Řekla jim, samozřejmě sojčí řečí: „Martínku, Stelinko, ráda vás vidím! Prosím vás, jen se domluvte už teď, kdo z vás 
udělá první stopu, aby to neskončilo jako loni, jak jste se mi tady strkali a bouchali, jen abyste jeden druhého předběhli, 
a nakonec jste oba brečeli a celý les jste mi probudili ze zimního spánku!“
 A Stelinka bleskurychle odpověděla, také sojčí řečí: „Paní Sojko, žádné obavy, já jsem o tom přemýšlela už od minulých 
Vánoc, protože na Vánoce se mají všichni udobřit. A zjistila jsem, že když dáme nožky těsně k sobě a spolu vykročíme, tak 
budeme první oba!!“ 
Martínek nadšením zajásal a opusinkoval Stelinku: „Stelinko, moc děkujeme, to je bájo nápad!! Už se na tebe nebudu muset 
zlobit!“
 Paní Sojka štěstím zazpívala vánoční písničku o tiché noci na oslavu, že letos v lese zůstane klid a nikdo jí neprobudí 
zvířátka a stromy ze zimního spánku. Martínek nakročil levou nožku, Stelinka k ní přitiskla pravou nožku, chytili se za ručky, 
a pak oba vyskočili dopředu na lesní cestičku. Nechali za sebou krásnou dvojitou stopu a s radostí vběhli do zasněženého 
lesa. Najednou se Stelinka zarazila a ručkou přitáhla i Martínka, aby se zastavil. 
„Dívej se tamhle do korun smrků!“ řekla. 
 „Budníčci!“ vykřikl Martínek. „Co tady dělají? Proč už nejsou v teplých krajích? Snad už jsou také staří jako kmotřička 
Pěnkavička a nemohli odletět?!“ 
 Stelinka zavolala na budníčky do zasněžených větví, samozřejmě budniččí řečí: „Ptáčci, proč jste tady v zimě?“ 
 Budníčci překvapeně slétli dolů na mladou borovičku a zazpívali sladkou melodií: „Slyšeli jsme, že ve Struhařově 
budou krásné Vánoce a nechtěli jsme je zmeškat. Postavili jsme si teplá hnízdečka a taky se létáme ohřát k lidským domeč-
kům. Čekáme, až lidé začnou zdobit vánoční stromky, péct cukroví a vánočky, a hlavně chceme vidět, jak se pod stromečkem 
objeví dárky! Prý je nosí Ježíšek a my jsme na něj moc zvědaví!“
Stelinka se nestačila divit, kolik toho budníčci vědí o Vánocích: „A kdo vám to všechno řekl?“
 „Jedné letní noci jsme si vyletěli na břízky u struhařovského rybníka a žáby zrovna nemohly spát a všechno nám vykvá-
kaly! Žáby všechno vědí! Prý vždycky, když vodník Morous usne, skáčou z rybníka kolem domků až na náves, tam všechno 
vykvákají žábám z rybníka na návsi a ony zase jim, a pak se zase tajně vracejí, než se Morous probudí. Vědí všechno!“ 
 „Přileťte o Vánocích k nám! My zdobíme vždycky smrk Hřibosmrk v zahrádce, můžete o Vánocích spát v jeho 
větvích! Připravíme vám zimní domečky!“, vložil se do toho Martínek. 
 „Bude s námi i kmotřička Pěnkavička!“, přidala se Stelinka.
 „Přiletíme moc rádi! Až nám žáby vykvákají, že Vánoce už začínají, vydáme se hned na cestu!“
 „Bydlíme ve zlatém domečku za rybníkem! A Vánoce u nás začínají hned, jak přijde Mikuláš!“, zavolala ještě Stelinka. 
 „Žáby říkaly, že Mikuláš přijde už zítra!“, zazpívali budníčci zpátky.
 „Už zítra! Musíme si pospíšit!“, vykřikly děti. 
 Martínek se Stelinkou se rozběhli domů a cestou sbírali mech, klacíčky a vlasaté vrcholky uschlých vysokých trav, aby 
z nich mohli budníčkům připravit teplé vánoční pelíšky. Zastavili se i pro sametové čepičky rákosí na břehu struhařovského 
rybníka. A zrovna, když Martínek rozhrnul tlusté stonky, aby se dostal k pořádně velké hnědé hlavičce nejvyššího rákosu, 
strašlivě se vylekal, až mu z toho zaskočilo. Bez varování na něj vykoukla zelená hlava vodníka Morouse. 
 Chvíli nemohl vůbec promluvit, jen kašlal a kašlal. Když se vzpamatoval, řekl, samozřejmě rybí řečí: „To jsi mě vydě-
sil, Morousi!“
 A Morous řekl smutně: „Jejda, Martínku, vždyť tady jsi u mě doma… 
Jak jsem tě mohl vylekat??“
Martínek si všiml, jak je jeho vodnický obličej zachmuřený. 
 „Morousi, co se ti stalo?“
 A Morous začal vyprávět: „Ale, žáby mi řekly, že chtějí mít taky Váno-
ce, jako lidé. Prý jestli na ostrůvku nebudeme mít ozdobený stromek, napečené 
cukroví a vánočku, a jestli k nám nepřijde Ježíšek s dárky, tak mi odskákají k lidským 
domkům a budou tam až do jara. Ani nechtějí spát! Prý si na Vánoce počkají. 
Zůstanu sám. Nevím, jak bych to mohl všechno udělat. Nevím, jak se peče vánočka 
a co se dělá se stromkem! Prostě nevím nic!“
 Martínkovi a Stelince bylo Morouse líto. Věděli, že má své žáby kvákavé moc rád, a i když Vánoce neslaví, bylo by 
mu hrozně smutno, kdyby byl tak dlouho sám. Vždyť by Morous kvůli Vánocům žalem úplně zchřadl. Museli mu přece nějak 
pomoct!
 Stelinka s Martínkem byli tak ustaraní, že ani nemohli nic vymyslet. A Morous začal plakat. Jeho vodnické slzy mu 
tekly po zelených tvářích až na vousy a dopadaly v obrovských kapkách na hladinu rybníka. Každá z nich řachla se zaduněním 
do vody tak prudce, že to děti nemohly vydržet. Kdyby nebyl Morous celý mokrý, byly by ho chtěly obejmout. Martínek ho 
aspoň pohladil po rameni, kde jeho kabátek nebyl až tak promáčený. 

A jak to bylo dál? Byly Vánoce i u vodníka Morouse? Uvidíme ho snad o Vánocích celého smutného na ostrůvku uprostřed struha-
řovského rybníka? To vám povím příště…Pěkné Vánoce struhařovským dětem, vodníku Morousovi i ptáčkům, žábám, Vichřince 
i Vichřínkovi přeje Diana Simerská. 
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Odešel nejstarší struhařovský fotbalista

František Vaněk 1922-2020

  „Jednadvacátej a dvaadvacátej to byly silný ročníky. Bylo po válce a bylo hodně 
dětí. A spousta kluků z těhle ročníků hrála fotbal. Kdo trošku chtěl, tak si ten sport 
našel. Ale taky některý kluci z našeho ročníku neuměli vůbec do míče kopnout... Hráli 
jsme většinou tam, jak byl obecní dům a Eliášovi. No ale míče – my jsme normálně 
kopali s hadrákama! A to si kluci sami vycpávali. Tenkrát jsme byli rádi, když jsme 
sehnali jeden koženej míč, ten nám někdy ještě prasknul a neměli jsme s čím hrát…“

  Dne 18. října 2020 zemřel pan František Vaněk ve věku nedožitých 99 let. Zpráva, 
které se vlastně ani nechce věřit, protože v případě některých lidí máte pocit, jako by byli věční. 
Pan Vaněk byl živou kronikou struhařovského fotbalu, zažil založení prvního SK Struhařov v roce 
1933, úspěšnou válečnou éru, hrál fotbal během totálního nasazení v hitlerovském Německu, 
struhařovský dres oblékal až do 50. let. A o svých zážitcích, nejen sportovních, dokázal poutavě 
vyprávět. Také díky němu máme ve struhařovském fotbalu na co navazovat a být hrdí na historii 
našeho klubu. 

Za TJ Sokol Struhařov
Petr Kadlec

Mikulášský lesní běh 2020 – letos trochu jinak
 
 Dlouho jsme v organizačním týmu MLB přemýšleli a sledovali situaci, jak a zda vůbec bude 
možné letošní ročník tradičního závodu uspořádat. Nakonec jsme, stejně jako na jaře organizátoři 
Běhu krásné vyhlídky i některých dalších závodů sdružených v Poháru Ladova kraje, přistoupili 
k individuální formě běhu. Běžci si mohli proběhnout tratě (byla připravena i kratší „juniorská“ 
trať) kdykoliv mezi 4. – 6. prosincem a své výsledky nahlásit organizátorům. Nakonec se zúčastnilo 
na sedm desítek běžců všech věkových kategorií a - podle došlých i na místě vyposlechnutých ohla-
sů - běžců spokojených. Všem, kteří se podíleli na zdárném průběhu akce, patří veliký dík a milé 
hodnocení účastníků:

Ahoj,
S přítelkyní jsme dnes závodili a bylo to super. Děkujeme
za možnost alespoň virtuálně poměřit síly s ostatními a také klobouk 
dolů za nádhernou a skvěle značenou trasu.

Pěkný den, Míra a Lída

Dobrý den, dík za super běh. Je to jak Šumava u Prahy. - TL

Dobrý den/ahoj, 
chceme moc poděkovat za uspořádání závodu i v takto nuceně
omezených podmínkách. Po tolika týdnech [bez] běžeckých akcí
to bylo velmi osvěžující, fakt nám to udělalo radost. Trasa byla
navíc i za těchto okolností značena s velkou péčí na obou okruzích.
Ještě jednou moc díky.
Ap

Díky za uspořádání závodu. Moc pěkná trať. 

E.

Kompletní výsledky Mikulášského lesního běhu 2020 najdete na www.mikulassky-beh.cz
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IV. třída, skupina B 2020-2021 - podzimní výsledky A mužstva: 
23. 8. Struhařov - Dobřejovice B 7:2 (4:2) Wustinger 5, O. Marek, Hruša 
29. 8. Struhařov - Lojovice  7:0 (4:0) M. Veselý 4, Mir. Petrů, 

Novák, vlastní 
20. 9. Hrusice B - Struhařov 9:4 (4:2) Chalupecký, M. Veselý, 

Wustinger, Šticha 
3. 10. Přišimasy - Struhařov 1:2 (0:0) Wustinger, Pethö 

IV. třída,  muži, skupina B - 2020-2021 – průběžná tabulka 
podzimní sezóny  

1. Čestlice 6 6 0 0 39:5 18 
2. Říčany B 8 6 0 2 37:11 18 
3. Přišimasy 7 6 0 1 28:7 18 
4. Hrusice B 8 6 0 2 42:22 18 
5. Doubek 7 6 0 1 22:6 18 
6. Dobřejovice B 8 3 1 4 22:23 10 
7. Struhařov 4 3 0 1 20:12 9 
8. Křenice 8 2 1 5 18:36 7 
9. Kostelec n. Č. l. B 8 2 0 6 15:41 6 

10. Sluštice 7 1 1 5 12:28 4 
11. Lojovice 8 0 1 7 10:33 1 
12. Doubravčice 7 0 0 7 11:52 0 

Navzdory přání vyslovenému v minulém čísle Informací znovu zaúřadoval nevyzpytatelný koronavirus a podzimní část 
sezóny 4. třídy skončila opět předčasně. Struhařovský tým zvládl odehrát pouze čtyři zápasy, postavení v aktuální 
průběžné tabulce tak není příliš vypovídající. Zbývající utkání by měla být dohrána na jaře, nezbývá než doufat! 

Mužstvo Gardy nakonec 
na podzim nesehrálo ani 
jeden zápas, Posázavská 
liga snad začne na jaře 
kompletním ročníkem. 
 

Martin Veselý (na 
snímku) je výraznou 
oporou struhařovského A 
mužstva, na podzim už 
zaznamenal pět branek 
 

Starší a mladší přípravka 
PODZIM 2020 

 

Starší přípravka stihla odehrát na 
podzim tři ze šesti plánovaných 
turnajů ve skupině D. Od prvního 
turnaje dala jasně najevo, kdo bude 
ve skupině nejlepším týmem. 
Nasbírala nejvíce bodů a dala 
nejvíce branek. Za to bych chtěl děti 
moc pochválit a doufám, že to na 
jaře zopakují. 
Mladší přípravka odehrála v elitní 
skupině A také pouze tři turnaje 
z šesti. Na prvním turnaji v Kunicích 
jsme hned věděli, že máme na čem 
pracovat.  Na dalších turnajích jsme 
se začali zlepšovat a přicházeli první 
výhry. I když se tolik výsledkově 
nedařilo, přesto jsme dali spoustu 
branek a dělali krásné kličky! 
Mini přípravka odehrála na podzim 
svůj první zápas proti Ondřejovu, 
kde děti získaly spoustu zkušeností 
do dalších fotbalových let ☺ 
Nyní se připravujeme na jarní část 
sezóny venku na našem ligovém 
trávníku za umělého osvětlení!  
Pevně věříme, že jarní část sezóny 
už proběhne bez přestávek!! 
 

ŠACHY  
 
 

Struhařovští šachisté (připomínáme, že áčko startuje v regionálním přeboru „C“, béčko v regionální 
soutěži „C“) své soutěže na podzim ani nestačili zahájit, protiepidemiologická opatření byla rychlejší… 

Starší přípravka 
 

Mladší přípravka 
přípravka 

Za TJ SOKOL 
STRUHAŘOV Vám všem 
přeje veselé Vánoce a 
šťastný nový rok 2021! 

Josef Marek 
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ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Zastupitelstvo odsouhlasilo:

Zasedání č.8/2020 konaného dne 30.09.2020
1.  Odkup pozemku dle předložené žádosti manželů K.

2.  Na základě doporučení výběrové komise, výběr nejvýhodnější nabídky společnosti ABP HOLDING a.s.,

      IČ: 15268446, jejíž nabídková cena činí 21 486 969,40 Kč bez DPH a pověřuje starostu obce uzavřením smlouvy o dílo

      bezprostředně poté, kdy dodavatel doloží požadované podklady a splní podmínky zadávací dokumentace

3.  Nepřijmout dotaci na realizaci projektu: CZ.06.2.56/0.0./0.0/17_088/0006575 „Polyfunkční komunitní centrum

      ve Struhařově“, č.j. MMR-47554/202-26, ve výši 16 276 978,86 Kč

4.  Nabídku na administraci projektu VHI společnosti Ernst & Young, s.r.o. dle předložené nabídky

5.  Vystoupit ze Svazku Region Jih v projektu společné likvidace odpadů, řešit samostatně a pověřit vedení obce k zajištění

      výběrového řízení na nového dodavatele služeb likvidace odpadů od 01.01.2021

6.  Uspořádání akce „Závod v orientačním běhu 17.-18.04.2021“ v obci Struhařov

7.  Návrh výsadby stromů z dotačního titulu 9/2019 MŽP „Sázíme budoucnost“


